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§ 175 Uppräkning av fasta arvoden till förtroendevalda 2025 

STK-2025-401 
 
Sammanfattning 
Enligt arvodesreglerna för förtroendevalda ska arvodena beräknas utifrån procent av 
inkomstbasbeloppet. 
 
Inför 2023 beslutade kommunfullmäktige att frysa arvodena och att 2022-års arvoden 
skulle gälla även under 2023. Inför 2024 beslutade kommunfullmäktige att räkna upp 
arvodena med den genomsnittliga löneutvecklingen i Malmö stads organisation. Inför 2025 
har inget särskilt beslut fattats gällande avvikelse från arvodesreglerna. Om arvodena räknas 
upp utifrån arvodesreglerna blir resultatet att det sker en kompensering för de tidigare två 
årens återhållsamhet och ökningen blir orimligt hög. 
 
Beslut behöver därför fattas kring hur arvodena ska justeras under 2025 och 2026. 
 
Då behov av att frångå gällande arvodesregler uppkom redan andra året i innevarande 
mandatperiod bör en översyn av arvodesreglerna göras inför kommande mandatperiod för 
att hitta en modell som fungerar med varaktighet. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att 
besluta 
 

1.  
Kommunfullmäktige beslutar att justering av arvodesnivåerna enligt 3 § i 
Arvodesregler för Malmö stad inte ska göras för år 2025 och 2026. I stället ska 
arvodena justeras utifrån den genomsnittliga löneutvecklingen i Malmö stads 
organisation under föregående år, dock ska ersättningen för service till respektive 
fullmäktigegrupp (administrativt stöd) enligt punkt 4 i Överenskommelse mellan 
partierna kring minoritetsskydd fortsatt uppgå till 85 procent av gällande 
inkomstbasbelopp. 

2.  
Kommunfullmäktige beslutar att justering av arvodesnivåerna för kommunalråden 
ska ske från och med 1 januari 2025. 

3.  
Kommunfullmäktige beslutar att justering av övriga arvodesnivåer ska ske för 
utbetalningar som sker från och med 1 maj 2025. 

4.  
Kommunfullmäktige förklarar beslutet omedelbart justerat. 

   

Beslutsgång 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till stadskontorets förslag till beslut. 
 
Helena Nanne (M) yrkar avslag på beslutspunkt 1 och 3 samt att återgång sker till arvoden 
baserade på inkomstbasbeloppet innevarande år i enlighet med arvodesreglerna. 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott bifaller stadskontorets förslag till beslut. 
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Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Nanne (M) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en skriftlig reservation, 
bilaga 2 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut Arvodeskommittén 250324 §6 med reservation (M) Uppräkning 

av arvoden till förtroendevalda 2025 och 2026 
• Arvodeskommittens förslag till uppräkning 2025 
• Arvoden 2025 alternativ - PDF 
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Bilaga 2           

           

Reservation 
 
§175. Uppräkning av arvoden till förtroendevalda 2025 och 2026 
Fram till och med 2017 fastställde kommunfullmäktige under februari-maj respektive år ersättningen för 
förtroendevalda i Malmö stad, normalt att gälla retroaktivt från den 1 januari samma år.Beloppen 
baserades bland annat på löneutvecklingen för kommunens anställda under året dessförinnan. 

Under 2018 gjordes en översyn av alla arvoden. Många timmar satsades för att jämföra olika arvodesregler 
från Stockholm, Göteborg, Linköping med flera städer samt från Region Skåne. Uppdraget till kommittén 
var att ta fram ett index som skulle fungera över tid, som allmänheten skulle känna förtroende för och 
som innebar att ersättningen för kommande år var känd senast i november/december året innan. 
Kontentan blev att det index som var stabilast och hade minst antal oförutsägbara variabler var 
inkomstbasbeloppet (IBB) som dessutom många kände till som bl. a grunden för den maximala 
pensionsgrundande inkomsten. (7,5% av IBB) Inkomstbasbeloppet blev därför förslaget till 
kommunfullmäktige. 

Samtidigt var uppdraget att finna en lösning som gjorde att den politiker som valdes för en mandatperiod 
på fyra år och som tackat ja till uppdraget, skulle känna förtroende för att den ersättning som utgår skulle 
vara lätt att förutse och vara stabil under mandatperioden. 

Det fanns också önskemål om att rensa bland olika arvoden/ersättningar, så att inläsningsarvodet 
inkluderades i sammanträdesersättningen. Så även den dittills utgivna ersättningen som kunde utgå för t 
ex. parkeringskostnader vid sammanträden och förrättningar. Det var också viktigt att inte ha 
timersättning och behöva registrera varje timme utan att kunna ha en genomsnittserättning, som 
naturligtvis ger mer per timme för ett kort sammanträde, men lite mindre för ett sammanträde som uppgår 
till strax under gränsen 4,0 h. 

Efter mycket räknande och jämförelse med vad förslaget skulle innebära för det aktuella året samt för 
tidigare två år, där IBB var känt, kom kommittén fram till ett förslag på en ersättning i ett för allt för 
kortare sammanträden, motsvarande 1,5% av IBB och för längre sammanträden 2,5% av IBB. Samtidigt 
föreslogs att de fasta månadsarvodena för nämndernas presidier i stället för att årligen regleras med kronor 
och ören också skulle beräknas i förhållande till IBB, med 40, 25, 15 respektive 10% av IBB. 

Kommunfullmäktige beslöt 2018-12-20 att anta det föreslagna sättet att beräkna arvodena med giltighet 
från och med 2019-01-01 och är gällande än i dag.  

2022-09-29 antog kommunfullmäktige reviderade arvodesregler för mandatperioden 2023-2026, där de 
separata tillämpningsbestämmelserna utgick och vävdes in i huvudförslaget, regelverket kompletterades 
med tolkningar av olika oklarheter, men arvodesnivåerna beräknade i förhållande till IBB ändrades inte. 

I samband med budgetbehandlingen för 2023 beslöt KF att använda IBB för 2022 även för ersättningarna 
för 2023. Detta innebar att fritidspolitikerna, med anledning av Malmös svåra ekonomiska läge, fick ett 
lägre arvode under 2023 än vad regelverket stadgade. 

Inför budget 2024 valde styret att än en gång frångå beslutet om den ordinarie anpassningen till IBB och 
även för 2024 fick politikerna därmed ett lägre arvode. 
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Vid gruppledaröverläggningen inför budgetdebatten för 2025 ställdes en rak fråga till socialdemokraternas 
gruppledare Björn Gudmundsson, som försäkrade att fullmäktiges beslut om arvoden i förhållande till 
gällande IBB åter skulle gälla för 2025. 

Så skedde också och våra fritidspolitiker har för januari, februari och mars månad 2025 erhållit ersättning i 
förhållande till IBB för 2025. 

Nu har kommitténs ordförande Carina Nilsson kallat till möte där hon helt utan saklig motivering yrkar att 
kommittén ska föreslå KF att de nu utgående ersättningarna för 2025 ska sänkas från och med 2025-05-
01. Samtidigt framgår av sammanfattningen, som styret ställer sig bakom, att kommittén förväntas hitta en 
modell för arvodesberäkning ”som fungerar med varaktighet. 

Jag är förvånad över att kommitténs ordförande, som varit högst delaktig i framtagandet av nuvarande 
regelverk, som gällt under hela förra mandatperioden och fortfarande gäller, inte anser att det är varaktigt. 
Att hitta en beräkningsmall som i förväg tar hänsyn till ett eventuellt kommande behov av att temporärt 
avstå en höjning på grund av en tillfällig kärv ekonomi, torde vara svårt. 

Det påstås också i sammanfattningen att om arvodena räknas upp utifrån arvodesreglerna blir resultatet 
”att det sker en kompensering för de tidigare två årens återhållsamhet”. Detta är en missuppfattning och 
kan lättats visas enligt nedan: 

För 2022 arvoderades ett visst sammanträde med 1,5% av PBB för 2022, som var 71,000  

För 2023 skulle samma sammanträde arvoderats med 1,5% av PBB för 2023 som var 74,300  

För 2024 skulle samma sammanträde arvoderats med 1,5% av PBB för 2024 som var 76,200 och för 2025 
ska samma sammanträde arvoderas med 1,5% av PBB för 2025 som är 80,600  

Att man 2025 återgår till gällande regler och arvoderar enligt IBB för 2025 innebär inte någon 
kompensation för de belopp som inte betalades ut under 2023 och 2024. Ersättningen för 2025 är rakt av 
enligt gällande arvodesregler och påverkas inte av vilka belopp som tidigare har eller inte har betalats ut. 

 Med stöd av ovanstående redogörelse yrkar jag att de regler som gällt sedan 2019 och som redan tillämpas 
under 2025 fortsatt ska gälla mandatperioden ut. Mitt yrkande innebär därmed ett avslag på styrets 
orimliga förslag att, mitt under ett inkomstår, frångå gällande arvodesregler och sänka samtliga arvoden.  

Då mitt yrkande avslås anför jag härmed reservation.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-03-31 

Helena Nanne (M) 

 
   

6


	Uppräkning av fasta arvoden till förtroendevalda 2025
	Protokollsutdrag
	STK-2025-401
	Sammanfattning
	Beslut

	Beslutsgång
	Reservationer och särskilda yttranden
	Beslutsunderlag



	Reservation (M) §175 - Uppräkning av arvoden till förtroendevalda 2025
	Reservation


